
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT / LANDSTINGSGRUPPEN

                                          31. august 2011

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsendes hermed følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål: 

1. Har formanden for Naalakkersuisut under færdiggørelsen af aftalen med Danmark 
om Kongerigets arktiske strategi været vidende om, at stort set samtlige 
danske bevillinger til forskning i Arktis er fjernet i årene 2013 og frem i den 
finanslov, som udenrigsministerens regering har fremlagt samtidig med den arktiske 
strategi?

2. Hvorledes mener formanden for Naalakkersuisut at den nye arktiske strategi skal 
finansieres, når den nuværende danske regering i følge sit eget finanslovsforslag ikke 
har afsat nye midler hertil og yderligere har fjernet 2/3 af alle arktiske 
forskningsmidler fra 2013 og fremover?

3. Var formanden for Naalakkersuisut klar over, at det danske tilskud til det i den 
arktiske strategi højt roste University of the Arctic var fjernet fra den danske 
regerings finanslov fra år 2013 mens han indgik strategien sammen med Danmark.?

4. Vil formanden for Naalakkersuisut redegøre for, hvordan de tre partnere bag 
Kongerigets nye Arktiske strategi forestiller sig denne finansieret - specielt hvad 
angår de flotte ord om øget vidensopbygning og udvidet beredskab?

5. Til sidst vil jeg gerne få belyst om formanden for Naalakkersuisut har det 
parlamentarisk støtte til at forhandle på vegne af Grønland til Arktisk Strategien, og 
i så fald hvornår er denne støtte afgivet af Inatsisartut?

 (Doris Jakobsen, Siumut)

Begrundelse:

Naalakkersuisut har for nyligt med Danmark, Færøerne og Grønland offentliggjort Arktisk 
Strategi, hvilket giver mig anledning til at stille 5 spørgsmål til nærmere beslysning.
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Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret inden 10 arbejdsdage er ovre.

Med venlig hilsen

Doris Jakobsen
Siumut
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